
 

3. januar 2019 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

1. På finansloven kan man se, at der er afsat 400.000 kr. til brug for grønlandsk mad i 

Patienthjemmet, bliver hele bevillingen brugt? 

2. Kan indkøb af danske fødevarer ses for sig? 

3. Hvor tit bliver der serveret grønlandske madvarer? 

4. Er der ansat kokke der kan tilberede grønlandsk mad? 

5. Hvilke frysekapacitet er der? 

6. Hvorfra afsendes grønlandske fødevarer, hvem samarbejder man med? 

7. Hvem har ansvaret for indkøb af grønlandske madvarer, hvem styrer dette? 

8. Har Naalakkersuisut planer om at afsætte flere midler for at øge indtag af grønlandsk mad? 

 
(Medlem af Inatsisartut Stine Egede, Inuit Ataqatigiit) 

 
Begrundelse: 
 
I patienthjemmet bespises op til 100 personer (inklusive familiemedlemmer og gæster). Under mit korte 
ophold samt ved mine samtaler med flere patienter og folk der var under kemoterapi blev jeg chokeret. 
Ved selvsyn så jeg, at man for det meste spiser dansk mad. Det kan enhver grønlænder acceptere, men kun 
i kort periode. Men under længere ophold og når man ønsker at blive rask hurtigt, er det uacceptabelt.  
Vi ved jo hvor vigtigt mad er når man ønsker at blive rask hurtigt. Synet, duften og formen giver os indre 
styrke. Derfor mener jeg at man kan blive hurtigere rask når man spiser grønlandsk mad oftere. Den syge 
vælger ikke selv at blive behandlet langt væk fra Grønland. 
 

Jeg søger om at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 


